
موفقيت پرتغال در غياب رونالدو
تكميلافتخاراتآلمانباجامكنفدراسيونها

پرونده دهمين دوره رقابت هاي جام كنفدراسيون هاي آسيا بسته شد 
و آلمان، جام كنفدراسيون ها را به خانه برد. آنهم با شكست يك بر صفر 
شيلي در سن پترزبورگ، در حالي كه برنز اين مسابقات نيز در يك ديدار 

پرتنش به پرتغالي ها رسيد. 
   جاي خالي كه پر شد

جام كنفدراسيون ها، يكي از معدود جام هايي بود كه جايش در ويترين 
افتخارات ژرمن ها خالي بود. جامي كه س��رانجام در دهمين دوره اين 
رقابت ها به دس��ت آمد تا افتخاري ديگر به ويترين افتخارات آلمان ها 
اضافه شود. اين موفقيت بدون شك حاصل يك برنامه ريزي بلندمدت 
اس��ت. بعد از آنكه يواخيم  لو به جاي كلينزم��ن روي نيمكت تيم ملي 
آلمان نشست، برنامه هاي زيادي در سر داشت. قهرماني در جام جهاني 
2014 موفقيت بزرگي بود، اما چشم لو به آينده اي دورتر و موفقيت هايي 
بيشتر بود. چشم سرمربي تيم ملي آلمان تنها ستاره هاي تيم بزرگسال 
را نمي ديد. براي همين هم بود كه جام مس��ابقات يورو زير 21 سال را 
نيز براي آلمان ها به ارمغان آورد، اما شايد بزرگ ترين ريسك او حضور 
در جام كنفدراسيون هاي آسيا با تيم دوم آلمان بود. استراحت دادن به 
بازيكنان نامداري چون مانوئل نوير، ژروم بواتنگ، سامي خديرا، توني 
كروس و توماس مولر نگراني هاي زيادي را ايجاد كرد و انتقادهاي فراواني 
را در پي داشت، اما لو كه از حضور با تيم ب آلمان در جام كنفدراسيون ها، 

 هدفي بزرگ را دنبال مي كرد، گفت: »چشم انداز ما حضور در جام جهاني 
2018 و دفاع از عنوان قهرماني  است. هدف ما از شركت در مسابقات جام 
كنفدراسيون ها اين است كه سه يا چهار بازيكن از اين تيم قادر باشند 
در سال 2018 ستاره هاي تيم ملي را تحت  فشار قرار دهند. همين حالا 
12، 13 بازيكن دارم كه قهرمان��ي در جام جهاني را تجربه كرده اند، اما 
آنها هم بايد براي ثبيت جايگاه شان در تركيب تيم ملي آلمان بجنگند.« 
هدفي كه دست آخر نيز با پيروزي برابر قهرمان آسيا، آفريقا، كونكاكاف 
و امريكاي جنوبي ها بدان دس��ت يافت: »اين بازيكنان در طول فصل 
گذش��ته و 3/5 هفته اخير خيلي زجر و زحمت كش��يدند و استحقاق 
اين قهرماني را داشتند. نگران تيم جوانانم بودم. به هر حال هر فينالي 
دش��واري خاص خود را دارد و ممكن بود جو اين ب��ازي روي بازيكنان 
تيم تأثير بگذارد بسياري از اعضاي آلمان تجربه بازي در يك فينال را 
نداشتند، اما حالا آنها شرايطي به مراتب بهتر از قبل اين مسابقات دارند. 

تجربه اي مفيد كه تأثير و نتيجه آن را فصل آينده مشاهده مي كنيم.« 
اش��تباه مرگبار مدافع تيم امريكاي جنوبي باعث ش��د قهرمان جهان 
دقيقه20 در موقعيت دو به تك، توسط استيندل به گل برسد و سرانجام 
نيز همان يك گل قهرماني اين جام را نصيب آلمان كرد تا شيلي مغموم 
روسيه را ترك كند. با اين وجود اما خوان آنتونيو پيتزي، سرمربي شيلي 
به رغم ناراحتي از شكست در فينال جام كنفدراسيون ها از تيمش ستايش 
كرد: »به اندازه بازي نهايي كوپا آمه ريكا در سال گذشته خطرناك نبوديم. 
اين باخت ناگوار بود اما اينكه متوجه شديم توانايي رقابت با بهترين تيم 
حال حاضر دنيا را داريم، به حدي كافي برايمان خوشحال كننده است 
و از تيمم حمايت مي كنم. حتي از مارسلو دياس، چراكه او مانند همه 

اعضاي تيم از اتفاق رقم خورده ناراحت است.« 
   سومي پرتغال بدون رونالدو

ديدار رده بندي جام كنفدراسيون ها نيز در حالي چند ساعت قبل از فينال 
برگزار شد كه قهرمان اروپا با غلبه بر نماينده كونكاكاف، عنوان سوم اين 
رقابت ها را از آن خود كرد. در اين ديدار كه در استاديوم اسپارتاك مسكو 
برگزار شد، پرتغال موفق شد در غياب رونالدو،  فوق ستاره خود با نتيجه 
بر يك از سد مكزيك گذشته و برنز اين مسابقات را به دست آورد.  بعد از  دو 
ايستادن روي سكوي سوم رقابت هاي جام كنفدراسيون هاي آسيا، سانتوس 
شاگردانش را در ديدار برابر مكزيك بدشانس خواند: »پرتغال بسيار خوب 
كار كرد اما در گلزني بدشانس بود، با اين وجود تيم من در امتحاني سخت 
بدون رونالدو موفق شد. فوق العاده نبوديم، اما براي برد تلاش كرديم و بايد 

به اين تيم افتخار كرد و من از شاگردانم رضايت كامل دارم.«

هوايفوتبالآلمانهميشهآفتابياست،چرا؟
چ��را هميش��ه آن ب��الا هس��تند؟ آنها در 
رقابت هاي يورو زير 21 سال 2017 اسپانيا 
را شكست دادند و قهرمان شدند و در جام 
كنفدراس��يون ها هم با تيم جوان ش��ده و 
دومش��ان، قهرماني را جش��ن گرفتند. راز 
توفيق ژرمن ها چيست؟ رازي كه به قانون 
كشف استعدادها در فوتبال آلمان برمي گردد 
كه از س��ال 2003 كليد خورد. فدراسيون 
فوتبال آلمان باشگاه هاي بوندسليگا يك و 
دو را مجبور كرد بخشي از سرمايه شان را در فوتبال پايه خرج كنند و حداقل 
يك تيم از زير 13 ساله ها - سال به س��ال - تا زير 19 ساله ها برپا سازند و 
خود فدراسيون هم بيش از 800 ميليون يورو در اين زمينه سرمايه گذاري 
كرد. تيم ها ملزم به رعايت قانون »بازيكن محلي« شدند. قانوني كه مي گفت 
حداقل هشت بازيكن از تيم هاي پايه بايد بومي باشند. حالا بيش از 5 هزار 
كودك و نوجوان در اين تيم ها بازي مي كنند و فوتبال آلمان در حال حاضر 
100 هزار تيم جوانان ثبت نام كرده است و در فدراسيون و 2 ميليون بازيكن 
زير 18 سال دارد. همان برنامه باشگاه ها را ملزم به برپايي زيرساخت ها كرد: 
سه زمين چمن شامل نورافكن ها، سالن سرپوشيده. در حال حاضر آلمان به 
366منطقه براي زير ذره بين بردن استعدادهاي هشت تا 14 ساله تقسيم 
شده است. همان هايي كه توسط بيش از هزار مربي كه جملگي مدرك B يوفا 
دارند،  به جلو رانده مي شوند. اين رويكرد محض نمونه با رويكرد انگليس ها كه 
همه چيز را به باشگاه ها سپرده اند تفاوت هاي اساسي دارد. اينكه فدراسيون 
فوتبال آلمان عنان استعداديابي را به باشگاه ها نسپرده است. در كنار همه 
اينها قانون 50 درصد به علاوه يك كه 51 درصد مالكيت باشگاه هاي را در 
اختيار اعضاي بومي قرار داده و اجازه نداده ميليونرها و كمپاني هاي داخلي 
و خارجي بيش از 49 درصد باشگاه را صاحب شوند. جانمايه اين رويكرد 
است كه بومي ها اجازه نمي دهند باشگاه هاي شان استعدادهاي محلي را 
ناديده بگيرند. تغيير قوانين مهاجرتي آلمان به تنوع نژاد و رنگ و همين طور 
بازي در تيم ملي آلمان منجر شد. در چنين قابي آلمان جوان شد و جوان تر 
و متوسط سن تيم پايين آمد و پايين تر: متوس��ط سن آلمان فيناليست 
جام جهاني 2002 برابر 30/2 س��ال بود و حالا متوسط تيم آلمان در جام 
كنفدراسيون ها 2017 به 22/81 سال رسيده است. نتيجه آن رويكرد و اين 
برنامه اين بوده كه آلمان از 2004 به بعد در همه تورنمنت ها تا نيمه نهايي ها 
و بالاتر از آن راه يافته است: در جام كنفدراسيون ها 2005: تا نيمه نهايي، 
جام جهاني 2006: سوم، يورو 2008: دوم، جام جهاني 2010: سوم، يورو 
2012: تا نيمه نهايي، جام جهاني 2014: اول و يورو 2016: تا نيمه نهايي 
همه اينها جانمايه رويكرد آلماني را به رخ مي كشد: »هواي امروز آفتابي است، 

ولي هواي فردا آفتابي تر خواهد بود.«

نگفتمازرئالميروم
رونالدو از رئال مادريد مي رود يا خير، اين 
سؤالي است كه طي چند هفته گذشته 
تبديل ب��ه بزرگ ترين چال��ش فوتبال 
اروپا شده است. مسئله اي كه رونالدو تا 
ديروز نه تكذيب مي ك��رد و نه تأييد، اما 
روز گذشته اظهارنظري از ستاره پرتغالي 
رسانه اي شد كه احتمال ماندن او در مادريد را قوت بخشيد اين 
در حالي است كه پس از متهم ش��دن رونالدو به فرار مالياتي در 
اس��پانيا، وي تهديد به ترك رئال كرده بود. با اي��ن حال رونالدو  
ديروزگفت: »من هرگز نگفتم كه قصد دارم رئال را ترك كنم، فقط 
به هم تيمي هايم گفتم كه ناراحتم چون با من بدرفتاري شده، تحت 
پيگيري قانوني قرار گرفته ام و با من مثل مجرم برخورد شده، تمام 

ماجرا همين بود و چيز ديگري در خصوص رفتن، نگفتم.«

تكواندوازمديريتضربهميخورد
تكواندوي ايران به كجا مي رود؟ نزول پش��ت نزول و تغييراتي كه جواب 
نمي دهد و همچنان مسابقه به مسابقه، تكواندوي كشورمان، بدتر نتيجه 
مي گيرد. يك هفته پس از پايان مسابقات تكواندوي قهرماني جهان در كره 
جنوبي و سقوط دو پله اي ايران نسبت به دور گذشته، شايد فرصت مناسبي 
براي بررسي چرايي افت اين رشته رزمي باشد. كيميا عليزاده را به عنوان 
تك ستاره تكواندوي كشورمان كه جور خيلي ها را در كره جنوبي كشيد، 
كنار بگذاريد، ستاره اي كه پس از مصدوميت در كره، حداقل يك سال از 
ميادين دور خواهد بود، خبري ك��ه نمي تواند براي جامعه تكواندو، خبر 
خوشي باشد، آن هم در روزهايي كه تكواندو تنها به تك ستاره هايش براي 
كسب افتخار اميد بسته است. با كنار گذاشتن اين تك ستاره، دورنماي 
درخشاني از تكواندوي كشورمان نمي بينيد، رش��ته اي كه در روزگاري 
كه چندان دور نيست، يكي از قدرت هاي دنيا بود و 9 سال پيش بود كه 
توانست به سلطه كره اي ها پايان دهد و در خاك اين كشور قهرمان شود، 
اما امروز ديگر خبري از اقتدار آن سال ها نيست و روند نزولي تكواندو، زنگ 
خطر را خيلي وقت است كه براي اين رشته رزمي به صدا درآورده، زنگ 
خطري كه اظهارنظرهاي مسئولان وزارت ورزش نشان مي دهد، صداي آن 
را نشنيده اند و همواره در اظهارنظرهايشان حتي اگر اين ورزش، نتوانسته 

باشد انتظارات را برآورده كند، به آن نمره قبولي مي دهند!
 مرور صحبت هاي محمدرضا داورزني، معاون قهرماني و فني وزارت ورزش 
به خوبي گوياي اين است كه مديران وزارت، اين ناكامي ها و شكست ها را 
كه از المپيك ريو آغاز شد و در مسابقات قهرماني جهان ادامه پيدا كرد، از 
چشم مديريت حاكم بر فدراسيون نمي بينند و اگر ايرادي هست، نه رئيس 
فدراسيون، بلكه كادر فني و مربيان بايد پاسخگو باشند. اين در شرايطي 
است كه تغيير كادر فني بعد از المپيك ريو هم نتوانست مانع توقف روند 
نزولي تكواندو شود، پس بايد عيب و ايراد كار و روندي كه اين رشته رزمي 
پيش گرفته را در نه در بخش فني، بلكه در سيستم مديريتي فدراسيون 
تكواندو جست وجو كرد، مديريتي كه با گذشت يك هفته از پايان مسابقات 
تكواندوي قهرماني جهان و كارنامه ضعيف شاگردان بي باك، نسبت به اين 

نتايج واكنشي نشان نداده و روزه سكوت گرفته است. 
 با اين حال مرور صحبت هاي پيشكسوتان تكواندو كه طيف وسيعي را تشكيل 
مي دهند، بيانگر اين مسئله است كه آنها هم انتقادهايشان را نه متوجه بي باك، 
بلكه متوجه محمد پولادگر كرده اند. اين مسئله هم حتي صداي معاون وزير 
را هم كه رابطه نزديكي با پولادگ��ر دارد، درآورده و داورزني نيز در آخرين 
مصاحبه اي كه از وي منتشر شده، خواستار همدلي در جامعه تكواندو شد، 
مسئله اي كه منتقدان پولادگر معتقدند مديريت رئيس فدراسيون سبب شده 
تا اين همدلي وجود نداشته باشد و تكواندو نتواند مانند گذشته از تمام ظرفيت 
و پتانسيلي كه دارد، استفاده كند و اين موضوع سبب خانه نشيني پيشكسوتان 
و قهرمانان تكواندو شده تا اين ورزش نتواند از تمام تجربه و توان موجود در 
كشور براي افتخارآفريني استفاده كند. با اين حال به نظر مي رسد كماكان در 
فدراسيون تكواندو در بر همان پاشنه سابق مي چرخد و با ادامه اين روند قابل 
پيش بيني است رشته اي كه روزگاري يكي از اميدهاي كشورمان براي كسب 
مدال در مسابقات جهاني و المپيك بود، به مرور اين اقتدار را از دست بدهد، 

روندي كه چند سالي است آغاز شده و همچنان ادامه دارد. 
در اين شرايط بديهي كه متوليان ورزش بايد با كنار گذاشتن مناسبات بعضاً 
دوستانه و تجاري كه با مديران فدراس��يون تكواندو دارند، براي بازگشت 
دوباره تكواندو به اوج و ايجاد همدل��ي در جامعه تكواندو تلاش كنند. در 
اين بين هم نبايد به خاطر منافع شخصي كه در روابط برخي مديران قابل 
مشاهده است، از تغييرات اجتناب كرد. به هر حال بديهي است كه تكواندو 
براي اوج گيري دوباره به يك هواي تازه احتياج دارد و بايد از چنبره سيستم 
مديريتي كه سال هاست آن را احاطه كرده، جدا شود، هرچند نمي توان منكر 
موفقيت هاي تكواندو با مديريت فعلي شد، اما به نظر مي رسد مديران فعلي 
فدراسيون در صورتي كه نخواهند از تمام ظرفيت تكواندو استفاده كنند، به 
پايان خط رسيده اند و بايد جايشان را به مديراني بدهند كه بتوانند با ايجاد 
همدلي در جامعه تكواندو، اين ورزش را دوباره به جايگاهي برسانند كه غرور 
ايراني را در رقابت هاي جهاني و المپيك زنده مي كرد، رشته اي كه مانند 

امروز دل بسته به تك ستاره ها نبود و چندين كيميا عليزاده داشت.

دوري يک ساله كيميا 
شيوا نوروزي
   گزارش

علي�زاده از ش�ياپ 
چانگ قطعي است. 
تنها بانوي مدال آور تکواندو ايران در مسابقات 
جهاني 2017 به خاطر مصدوميت هاي شديدي كه 
دارد بايد سه عمل جراحي را پشت سربگذارد. 
آسيب ديدگي هاي هوگوپوش وزن 62 - تيم ملي 
تکواندو دختران به حدي است كه پزشکان امکان 
حضور مجدد كيميا در عرصه قهرماني را منوط به 
درمان مصدوميت هاي اين بانوي مدال آور آن هم 
كرده ان�د.  عن�وان  وق�ت  ف�وت  ب�دون 
كيميا عليزاده، تك س��تاره تكواندو دختران است و 
حتي به تنهايي جور تكوان��دو ايران در المپيك ريو 
را هم كشيد. در روزهايي كه حسرت مدال المپيك 
را در آوردگاه ريو مي كشيديم تنها بانوي اعزامي اين 
رشته با يك برنز تاريخي كاري كرد، كارستان؛ مدالي 
كه در بحراني ترين روزهاي تكواندو حكم طلا را براي 
ورزش ايران داشت. در مسابقات جهاني موجو كره 
جنوبي نيز با توجه به نتايج ضعيف تيم مردان و حذف 
پنج تكواندوكار تيم بانوان، اميدمان به كيمياي تكواندو 

بود كه اين بار نيز عليزاده درخشش سال گذشته اش را 
تكرار كرد و با ايستادن بر سكوي نايب قهرماني جهان 
مرهمي شد بر زخم هاي كاري تكواندو ايران، اما اينكه 
اين ملي پوش 19 ساله چطور با وجود مصدوميت هاي 
جدي خودش را به فينال جهاني رساند و مبارزه اش را 
در ديدار نهايي به پايان رساند سؤال بزرگي است كه 
تنها يك جواب دارد؛ تلاش، غيرت و تعصب به پيراهن 
ملي. تنها با اين فاكتورهاست كه مي توان درد شديد 
مچ پا، زانو و دست را تحمل كرد تا پاي سكو پيش رفت 
و اولين مدال نقره تكواندو بانوان را در مسابقات جهاني 

را به گردن آويخت. 
   جراحي حتمي است

پرافتخارترين ملي پوش تكواندو بانوان ايران مجبور است 
به زودي زير تيغ جراحي برود. كيميا عليزاده در گفت وگو 
با ايرنا به آسيب ديدگي كهنه اشاره كرد و همين مسئله 
را علت شكستش در فينال مس��ابقات جهاني خواند: 
»توقع بيشتري از خودم داش��تم و تنها به فكر كسب 
مدال طلا بودم، اما متأس��فانه دوباره آسيب ديدگي از 
شروع مسابقات به سراغم آمد و در مبارزه فينال به اوج 
رسيد. خيلي تلاش كردم و چيزي كم نگذاشتم. حتي 

مربي تصميم داشت مانع از حضورم در فينال، به دليل 
شدت آس��يب ديدگي ش��ود، اما نماينده ايران بودم و 
نمي خواستم به راحتي تسليم شوم. به هر حال برخي از 
آسيب ديدگي ها من از قبل از المپيك تا مسابقات جهاني 
همراه من بود و من فقط توانستم بعد از المپيك مچ پاي 
چپ خود را جراحي كنم. براي باقي آسيب ديدگي ها 
كاري نمي توانستم بكنم تا بتوانم در مسابقات جهاني 
حاضر شوم و اگر مي خواستم همه آسيب ديدگي هايم 
را درمان كنم، قطعاً اين مسابقات را از دست مي دادم. 
دست و مچ پايم بايد جراحي شود و در اين مورد ترديدي 
نيست، اما هنوز تصميمي براي عمل جراحي نگرفته ام و 
پس از كمي استراحت در خصوص زمان و نحوه جراحي 
تصميم گيري خواهم كرد. هنوز مشخص نيست كه چه 

مدت از مسابقات دور خواهم بود.«
  دوري يک ساله

پزشكان دوري يك س��اله كيميا عليزاده از ميادين 
ورزش��ي را حتمي مي دانند. اولين مدال آور ورزش 
زنان ايران در المپيك كه پ��س از اين رقابت ها يك 
عمل جراحي را پشت سر گذاشت، حالا از ناحيه زانو 
و مچ پا با مصدوميتي جدي روبه رو شده كه به گفته 

دكتر مجدالاسلامي بايد هرچه زودتر دوباره پايش را 
به تيغ جراحان بسپارد: »كيميا عليزاده در دو ناحيه از 
زانو و مچ پاي راست خود هم با جراحاتي جدي رو به رو 
است كه نياز ش��ديد به جراحي دارد. دو ليگامنت 
او آس��يب جدي ديده و قبل از اين كيميا با درمان 
دردها را مهار كرده بود، ام��ا براي بهبودي او هرچه 
زودتر نياز به جراحي دارد.« دكتر س��ارا جمهوري، 
دكتر فيزيوتراپ عليزاده نيز به مصدوميت دست اين 
ورزشكار متعصب قبل از رقابت هاي جهاني 2017 
اشاره دارد: »با آغاز تمرينات كيميا عليزاده ضربه اي 
شديد به دست او خورد كه باعث كبودي شد. در ابتدا 
آنقدر شدت جراحت بالا بود كه ما فكر كرديم شكسته 
است، اما اينطور نبود و ما اميدوار به بهبودي بوديم، 
اما رفته رفته درد و شدت كبودي بيشتر شد تا جايي 
كه ما براي او آتلي تهيه كرديم تا با آن تمرين كند. به 
وجود آمدن اتصال هاي رگي غيرمعمول كيميا بايد 
جراحي شود تا دس��ت او بهبود پيدا كند. او فرصت 
خيلي كوتاهي براي بهبودي جراحي گذشته داشت 
و ما خودمان هم فكر نمي كرديم حتي به اين مسابقات 
هم برسد، اما با اين حال برخلاف تصور ما فوق العاده 
مقابل رقباي جهاني خود درخش��يد. با اين حال او 
براي بهبودي كامل نياز به جراحي از ناحيه دست هم 
دارد.« به اين ترتيب انجام سه عمل جراحي هيچ راه 

گريزي را براي كيميا عليزاده باقي نگذاشته است. 
   غيرتي كه به مدال ختم شد 

سرمربي تيم ملي تكواندو بانوان، آسيب ديدگي هاي 
كيميا عليزاده را به پيش از المپيك مرتبط دانست. 
مهرو كمراني در گفت وگو با تسنيم در اين خصوص 
اظهار داش��ت: »مچ پاي راس��ت عليزاده نيز بعد از 
المپيك بايد جراحي مي شد، اما به درخواست خود او و 
تشخيص كادر فني قرار شد، بعد از رقابت هاي جهاني 
جراحي انجام ش��ود. دست راس��ت او نيز در جريان 
تمرينات تيم ملي در زمان مسابقات كسب سهميه 
آسيب ديد، ولي متأسفانه پزشكان تشخيص درست 
ندادند و اين امر باعث ش��د آسيب ديدگي او تشديد 
شود. دست راست او نيز بايد جراحي شود و به همين 
دليل بعد از مدتي استراحت بعد از جراحي مچ پا دست 
او نيز به تيغ جراحي سپرده خواهد شد. زانوي راست 
او نيز در دومين مبارزه در رقابت هاي جهاني آسيب 
ديد و بازي به بازي اين آسيب ديدگي بيشتر شد. به هر 
صورت او واقعاً غيرت كرد تا توانست مدال نقره بگيرد. 
اكثر آس��يب ديدگي هاي او در زمان كسب سهميه 
المپيك بود، ولي با توجه به اينكه كسي را نداشتيم 
كه جايگزين او كنيم به المپيك رفت و به لطف خدا با 
همان وضعيت هم مدال گرفت. بعد از المپيك پزشك 
گفت هر دو مچ پاهاي كيميا بايد جراحي شود، اما به 
هر صورت با توجه به شرايطي كه گفته شد ترجيح 
داديم يك پا را پيش از جهاني جراحي كنيم. واقعيت 
اين است كه پيش از المپيك وقتي پزشكان او را معاينه 
كردن به ما گفتند تنها انگش��تان پاي چپ و ساعد 

دست راستش سالم است.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

سرانجامبهمنشآرامگرفت
عطا الله بهمنش، مفسر و گزارشگر قديمي 
ورزش ايران پس از مدت ها تحمل درد و 
رنج بيماري س��رانجام يك شنبه شب به 
دليل سكته مغزي دار فاني را وداع گفت. 
قديمي ه��اي ورزش حتم��اً صداي گرم 
عطاالله بهمنش را به ياد دارند، حتماً به ياد 
دارند كه علاوه بر گزارشگري، دبير و نايب رئيس فدراسيون كشتي 
هم بود، اما علاوه بر اينها تسلط فوق العاده او به زير و بم رشته هاي 
مختلف ورزشي و گزارش آنها، بهمنش را به يكي از استثنايي ترين 
گزارشگران ورزش��ي ايران تبديل كرده بود. مراسم تشييع پيكر 
مرحوم بهمنش ساعت 10 صبح روز چهارشنبه از ورزشگاه شهيد 
شيرودي به سمت قطعه نام آوران بهشت زهرا برگزار مي شود و در 

جايگاه ابدي اش آرام خواهد گرفت.

موسويومحمودينيمهوقتدرتيمملي!
عدم حضور يا حض��ور نصف و نيمه محمد 
موس��وي و ش��هرام محمودي در تيم ملي 
واليبال يكي از پرسش هاي اصلي علاقه مندان 
واليبال است، پرسشي كه سيامك افروزي، 
پزشك تيم ملي به آن پاسخ مي دهد. افروزي 
در مصاحب��ه اي كه دي��روز روي خروجي 
سايت رسمي فدراسيون واليبال قرار گرفت، در اين باره گفت:»موسوي 
از زمان ست كوويچ دچار آسيب ديدگي كهنه است و اين مصدوميت 
برخي مواقع همراه با درد است. او نمي تواند فشارهاي شديد مسابقات 
سنگين تيم ملي را در طولاني مدت تحمل كند. مصدوميت محمودي 
هم به دليل پست تخصصي و نوع بازي اوست كه اگر همراه با ريكاوري 
باشد، مي تواند در بعضي مسابقات به تيم ملي كمك كند، اما اگر مداومت 

داشته باشد راه رفتن معمولي نيز براي او مشكل خواهد بود.«

حميدرضا صدر

 كارشناس فوتبال

صعودبانکسرمايهبهجمعچهارتيمبرترآسيا
تيم واليبال بانك سرمايه با كسب پيروزي سه بر صفر برابر تويودا گوسي از 
ژاپن توانست به عنوان صدرنشين به مرحله نيمه نهايي راه يابد. در دومين 
روز از مرحله دوم رقابت هاي واليبال باشگاه هاي آسيا در ويتنام تيم بانك 
سرمايه موفق شد با نتيجه  سه بر صفر تيم تويودا گوسي از ژاپن را شكست 
دهد. بانك سرمايه با كسب سومين برد متوالي خود در رقابت هاي قهرماني 
باشگاه هاي آسيا به عنوان صدرنشين گروه F به مرحله پلي آف و حذفي 

صعود كند و امروز در اين مرحله به مصاف تيم چهارم گروه E مي رود.
-------------------------------------------------------------

قراردادبامليپوشعراقي،طارميماندنيشد؟
با اعلام محمدعلي تركاشوند، مسئول نقل و انتقالات باشگاه پرسپوليس، 
فرصت 14 روزه مهدي طارمي براي بررسي پيشنهادات و پاسخ نهايي خود 
ديروز به پايان رسيد و با توجه به اينكه طارمي هيچ خبر تازه اي به باشگاه 
نداده است، لژيونر شدنش منتفي است و بايد از امروز در تمرينات پرسپوليس 
شركت كند. همچنين ديروز خبر رس��يد كه ملي پوش 21 ساله عراقي با 
امضاي قراردادي دو ساله به پرسپوليس پيوست. بشار رسن، هافبك تهاجمي 

تيم ملي عراق كه سابقه حضور در تيم نيروي هوايي اين كشور را دارد. 
-------------------------------------------------------------

خوشامدگوييورونابهستارهواليبالايران
باشگاه بلو والي وروناي ايتاليا ضمن اعلام نهايي شدن قرارداد جواد معنوي نژاد، 
ستاره جوان تيم ملي واليبال ايران و باشگاه پيكان، ورود او را به تيم جديدش 
خوشامد گفت. ورونا با هدايت نيكولا گربيچ در فصل گذشته سري A ايتاليا 
با 16 پيروزي، 10 شكست و 50 امتياز به مقام پنجم فصل عادي مسابقات 

رسيد، ولي در پلي آف با نتيجه دو بر يك مغلوب آزيموت مودنا شد. 

دنيا حيدري

سعيد احمديان

دوري يک ساله عليزاده از شياپ چانگ

كيميايتكواندوزيرتيغ

سايتايتاليايي:كريميدرراهمارادونا!
سايت ايتاليايي در گزارشي به حضور جادوگر فوتبال ايران روي نيمكت 
نفت اش��اره كرد و از مقايس��ه او با مارادونا نوش��ت در بخشي از مطلب 
سايت كالچو آمده است: »اگر كريمي در زمين فوتبال به مارادونا تشبيه 
مي ش��ود در زمينه مربيگري نيز مي تواند اين افتخار را داش��ته باشد. 
هنوز رسانه هاي ايراني تلاش مي كنند كه بدانند علي كريمي در زمينه 
مربيگري چه عملكردي خواهد داشت. حالا بازيكنان جوان نفت تهران 
بايد زير نظر اسطوره كشورشان تمرين كنند. اين اتفاق براي آرژانتين 
هم افتاد؛ جايي كه مارادونا در جام جهاني سرمربي اين تيم شد و حالا 

علي كريمي نيز از همين مسير عبور مي كند.«

باشگاه ها همکاري نمي كنند
اميداميدهانااميدميشود؟

آينده از آن جوانان واليبال است
بدشانسبوديموپنجمشديم

حض�ور در المپي�ک رؤي�اي تعبير نش�دني 
فوتبال اي�ران اس�ت. اين واقعيتي اس�ت كه 
اين روزها با ش�روع تمرينات تي�م اميد براي 
حضور در رقابت هاي قهرماني آسيا و متعاقب 
آن انتخابي المپيک بيش�تر به چشم مي آيد.

واقعيت اين است كه تيم اميد از كمترين جايگاه و 
اهميت در فوتبال ايران برخوردار است، مسئله اي 
كه حالا از زبان سرمربي جديد اين تيم فرياد زده 
مي ش��ود، اما گوش ش��نوايي وجود ندارد و شايد 
نامه نگاري به رئيس فدراسيون فوتبال نيز نتواند 
گره اي از كار تيم اميد و تحقق يافتن رؤياي المپيك 

باز كند. اميرحسين پيرواني مي گويد: »براي 
كسب موفقيت بايد دست به دست دهيم، 
بايد نگاه ها به تيم اميد عوض ش��ود. الان 
بزرگ ترين مشكل ما عدم همكاري باشگاه ها 
با تيم است، اين اتفاق در حالي رخ مي دهد 

كه سازمان تيم هاي ملي بر ضرورت 
بازيكنان دعوت ش��ده به اردو 

تأكي��د دارد، اما م��ا هنوز با 
مشكل روبه رو هستيم، من 
شخصاً شاهد تلاش هاي 
مسئولان فوتبال براي رفع 

مش��كل نفرات دعوت شده 
هس��تم و مي بينم ك��ه آنها 
در حال رايزني با باش��گاه ها 
هستند، حقيقت اين است كه 
تا وقتي تعامل بين باشگاه ها و 
تيم اميد شكل نگيرد، موفقيتي 

حاصل نمي ش��ود.« حرف هاي 
پيرواني در حالي رس��انه اي شده 

است كه رئيس كميته انضباطي نيز روز شنبه تأكيد 
كرد، مطابق ماده 83 آيين نامه انضباطي باشگاه ها 
و بازيكنان حق خودداري و ممانعت از شركت در 
برنامه هاي تيم هاي ملي را ندارند. اما به دنبال اين 
اظهارنظر و گلايه از سوي سرمربي تيم فوتبال اميد 
مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال در نامه اي به 
مديران باشگاه ها بر ضرورت حضور بازيكنان دعوت 
شده به دومين اردوي تيم اميد، در اين اردو تأكيد 
كرده است. از سوي ديگر كوروش برمك، مربي تيم 
اميد با اشاره به اينكه در اردوي اول بيشتر بازيكنان 
اصلي تيم غايب بودند و تمرينات با 12، 13 بازيكن 
برگزار شد، گفت: »آقاي ساكت، رئيس سازمان 
تيم هاي ملي قول مساعد داده تمام بازيكنان 
دعوت شده در اردو حاضر شوند، ما دو بازي 
سخت با قرقيزستان و عمان در پيش داريم، 
قرقيزستان هم اكنون در اردو است و عمان نيز 
حريف قدرتمندي است. باشگاه ها 
بايد تا 15 تير م��اه بازيكنان را 
در اختي��ار ما ق��رار دهند تا 
بتوانيم مراحل آماده سازي 
را به خوبي ط��ي كنيم.« 
به هر حال باي��د به انتظار 
نشست و ديد س��رانجام 
تلاش ها براي برپا شدن و 
قوت گرفت��ن تيم اميد به 
كجا مي انجامد، آيا باشگاه ها 
حاضر به همكاري مي شوند 
يا اينكه اردوي دوم پيرواني و 
شاگردانش نيز به صورت ناقص 

برگزار و تمام مي شود؟

جوانان شايس�ته واليبال ايران موفق ش�دند 
عنوان پنجمي رقابت ه�اي قهرماني جهان را 
به دس�ت آورند. اين مقام در حالي به دس�ت 
آمد كه ش�اگردان بهروز عطاي�ي در دو بازي 
مقابل لهستان و كوبا فيناليست هاي اين دوره 
با بداقبالي و نتايج مش�ابه س�ه بر دو باختند 
والا آنها شايس�ته كس�ب مقام بالات�ر بودند.

بهروز عطايي، س��رمربي تيم جوانان در خصوص 
مقام كسب ش��ده، مي گويد: »ش��اگردانم لياقت 
بيشتر از اينها را دارند و فكر مي كنند تا همين جا 
هم رضايت خيلي ها جلب شده، آينده واليبال ايران 

متعلق به اين بازيكنان است، بازيكناني كه 
بايد مورد توجه بيشتر مسئولان فدراسيون 
و مردم قرار گيرند.« عطايي ادامه داد: »تيم 
باكيفيتي بوديم و سزاوار نتايج و جايگاهي 
بهتر، اما بدشانسي سبب شد كه در گروهي 

قرار بگيريم كه دو تيم از آن فيناليست شدند. 
البته خوشحالم كه موفق شديم دوباره 

چين را شكست دهيم. آنها قهرماني 
آسيا را از ما گرفته بودند، ولي ما در 
اين مسابقات دو بار شكست شان 
داديم.« س��رمربي تي��م جوانان 
گفت: »از مردم و مسئولان تشكر 
مي كنم. فدراسيون تمام امكانات 
را براي آمادگي بيشتر ما فراهم 
كرد و مردم نيز فرزندان خود 
را مورد حمايت قرار دادند كه 
اين حمايت ها نقش بس��زايي 
در كسب اين عنوان داشت.« 
رسول آقچه لي، كاپيتان تيم 

ملي جوانان نيز پس از كسب عنوان پنجمي جهان 
گفت: »ما با هدف صعود به نيمه نهايي پا به ميدان 
گذاشته بوديم، البته خوشحاليم كه به رتبه پنجم 
رقابت ها دست يافتيم، شكست برابر لهستان بسيار 
تلخ بود، اما با اين حال ب��ه هم تيمي هايم تبريك 
مي گويم كه توانس��تند بازي آخر را با پيروزي به 
پايان برس��انند.« محمدرضا داورزني، سرپرست 
فدراسيون واليبال نيز پس از كسب عنوان پنجمي 
جوانان ضمن بيان شايس��تگي بيشتر شاگردان 
بهروز عطايي در مسابقات گفت: »هم خسته نباشيد 
مي گويم و هم تشكر مي كنم، آنها در گروه سختي 
قرار داشتند، دو تيمي كه ما را بردند، فيناليست 
شدند و اين مؤيد اين مسئله است. فكر مي كنم 
حضور در رقابت هاي جهاني تجربه بس��يار 
خوبي براي تيم جوانان بود و در آينده از اين 
نسل بازيكنان ايران در رده سني بزرگسالان 
بازيكن زياد خواهيم داش��ت.« داورزني 
ادام��ه داد: »عملك��رد جوانان 
خوب بود، آنه��ا نمره قبولي 
گرفتند، در حد توان تلاش 
كردند و كار خودش��ان را 
انجام دادند.« درخشش 
ش��اگردان عطاي��ي در 
جهان��ي  مس��ابقات 
چك، نوي��د روزهاي 
خوشي را براي واليبال 
مي دهد به شرط آنكه 
واليبال ايران به موقع و 
درست دست به تغيير و 

پوست اندازي بزند.

فريدون حسن
   خبر


